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 چالش دوناروما
براي پاريسي ها 

قهرمان اروپا هنوز نتوانس��ته مش��كلاتش را حل كند و معلوم نيست 
پاري سن ژرمن چه برنامه اي براي آينده دارد. 

پاري سن ژرمن يكي از تيم هايي است كه به شدت از ترافيك زياد بازي ها 
رنج مي برد. در عين حال هنوز حضور جدي در بازار نقل وانتقالات نداشته 
و حتي قادر به راضي كردن سنگربان اصلي اش نيز نشده است. فشردگي 
بازي ها همچنان ادامه دارد و پاريس��ي ها 22 مرداد و درست چهار روز 
زودتر از شروع فصل جديد لوشامپيونه بايد يك فينال حساس را برابر 
تاتنهام برگزار كنند. تيم لوئيز انريكه فينال سوپركاپ اروپا را پيش رو 
دارد و گرفتن اين جام برايشان بسيار مهم اس��ت. تيم فرانسوي كه تا 
فينال جام جهاني باش��گاه ها پيش رفت و به شكلي تحقيرآميز جام را 
تقديم چلسي كرد، حالا بايد رودرروي تاتنهامي قرار بگيرد كه حسابي 
استراحت كرده است. پاري سن ژرمن در اين فصل 65 بازي انجام داده 

و تازه فينال سوپركاپ قاره سبز نيز در پيش است. 
در اين ميان بحث ماندن ي��ا رفتن جان لوئيجي دوناروما به چالش��ي 
بزرگ براي قهرمان فرانسه و اروپا تبديل شده است. سنگربان شماره 
يك نقش پررنگ��ي در موفقيت ه��اي اين فصل تيمش داش��ته و اين 
موضوع بركسي پوشيده نيست. پاري س��ن ژرمن تاكنون موفق نشده 
نظر دروازه بان خود را براي تمديد جلب كند. موضوع از اين قرار است 
كه دوناروما تا پايان ژوئن 2026 با متمول ترين تيم فرانسه قرارداد دارد 
و طبق اعلام رسانه ها، س��الانه 11 ميليون يورو دريافت مي كند. حال 
آنكه درخشش هاي اخير او باعث شده دوناروما منتظر افزايش چشمگير 

دستمزدش باشد و گويا از خواسته اش كوتاه هم نمي آيد. 
دروازه بان 27 ساله از طريق مدير برنامه هايش مذاكراتي با باشگاه داشته 
و هيچ كدام از جلسات برگزار شده به توافق منجر نشده است. بن بست 
مذاكرات براي باشگاه دردسرساز شده و علاوه  بر هواداران، رسانه ها نيز 
به جمع منتقدان باشگاه اضافه ش��ده اند. از آنجا كه تنها پنج ماه ديگر 
دوناروما بازيكن آزاد خواهد بود و عملًا هيچ مانعي بر سر جدايي رايگان 
او از پاري سن ژرمن وجود نخواهد داشت، به همين خاطر است كه مرد 
ايتاليايي در مذاكرات دست بالا را گرفته و تحت  هيچ شرايطي از مواضع 
مالي اش كوتاه نمي آيد. از طرفي فصل گذشته پاريسي ها تجربه تلخي 
را پشت سر گذاشتند و نگران تكرار دوباره آن هستند. كيليان امباپه كه 
حالا در مادريد است نيز درست مثل دوناروما مدت ها با پاري سن ژرمن 
مذاكره كرد و بعد از آنكه به توافق نرسيدند اين بازيكن فرانسوي بدون 
پرداخت غرامت و حق ترانس��فر راهي رئال مادريد شد. اگر قرار باشد 
همان سناريو در مورد دوناروما نيز تكرار شود قطعاً مديريت باشگاه بيش 

از پيش زير سؤال خواهد رفت. 
پاريسي ها به همان اندازه كه خواهان حفظ دوناروما هستند با جدايي اش 
نيز مخالفتي ندارند. از آنجا كه عملكرد دروازه بان اول درخش��ان بوده، 
قطعاً مشتريان زيادي براي دوناروما وجود دارد. در اين صورت است كه 
درآمد خوبي نصيب پاري سن ژرمن خواهد شد. از بين تيم هاي معروف 
گويا چلس��ي، اينتر و يوونتوس خواهان همكاري با دوناروما هستند. با 
اين حال سران پي اس جي قصد پرداخت حقوق بيش��تر به او را ندارند. 
ناصر الخليفي و مشاورانشان براي آنكه كار را يكسره كنند و به نوعي به 
دروازه بان اول خود هش��دار دهند،براي جذب جانشين او دست به كار 
شده اند. لوكاس شواليه گزينه مدنظر آنهاست. سنگربان 23 ساله در ليل 
بازي مي كند و در فصل اخير موفق به ثبت 13 كلين شيت در 48 بازي 
شده است. شواليه بهترين دروازه بان فرانسوي لوشامپيونه نيز محسوب 
مي شود. به نظر مي رسد باشگاه براي آنكه دستمزد دوناروما را افزايش 
ندهد، ترجيح مي دهد با يك دروازه بان جديد قرارداد ببندد. البته بايد 
ديد لوئيز انريكه چه نظري دارد و در آينده از ش��واليه به عنوان نفر اول 
استفاده خواهد كرد يا نه، چراكه انريكه ديدگاه هاي خاص خود را دارد 
و نام هشت بازيكن را از برنامه هايش خارج كرده است؛ آسنسيو، سولر، 
اشكرينيار، كولومواني، موكيله، سانچز، هوسني و لاواله نفراتي هستند 
كه در تفكر س��رمربی جايی ندارند. نكته عجيب تر اينكه پاريس��ي ها 
برخلاف رقباي اروپايي فعاليت كمي در نقل و انتقالات داشته اند. رناتو 
مارين تنها بازيكن جديدي است كه به تيم قهرمان فرانسه اضافه شده و 

گويا انريكه هم اعتراضي به اين مسئله نداشته است.

 آغاز اصلاح اساسنامه فدراسيون فوتبال
 در مجلس

اصلاح اساسنامه فدراسيون فوتبال در مجلس كليد خورد. مسئله اي كه 
همواره در فوتبال ايران با چالش هاي بسيار مواجه بوده است. 

اساسنامه فدراسيون  فوتبال معمولاً هر سه، چهار سال يك بار بازنگري 
مي شود تا در صورت لزوم مورد اصلاح قرار  گيرد. در واقع فيفا توصيه 
مي كند اساسنامه ها به طور منظم و در فواصل زماني مشخص، مثلًا هر 
سه، چهار سال، مورد بررسي قرار گيرند تا با تغييرات قوانين و مقررات 
بين المللي فوتبال و همچنين با ش��رايط داخلي هر كش��ور هماهنگ 
شوند. آخرين بار سال 1399 بود كه اساسنامه فدراسيون فوتبال براي 
همگام شدن با اس��تانداردهاي روز جهاني مورد بازنگري قرار گرفت و 
اصلاح شد. حالا بعد از گذشت چند سال بار ديگر بحث اصلاح اساسنامه 
فدراسيون در مجلس مطرح شده اس��ت. اصلاحاتي كه بي شك مثل 
هميشه حواش��ي و چالش هاي خاص خود را به دنبال خواهد داشت. 
چالش هايي كه عمدت��اً طي س��ال هاي اخير در خصوص اس��تقلال 
فدراسيون است كه رسماً دست نهادهاي دولتي را از تصميم گيري در 
خصوص آن كوتاه مي كند و همين مسئله مشكل اصلي براي ارگان هايي 
چون وزارت است كه نمي پذيرد به وقت كمك هاي مالي باشد و به وقت 
تصميم گيري نه. با وجود تمام اين داس��تان ها، با دستور هيئت رئيسه 
فراكسيون ورزش مجلس، روند بررسي و اصلاح اساسنامه فدراسيون 
ايران قرار است در كارگروهي متش��كل از نهادهاي حقوقي، نظارتي و 
كارشناسي كشور از اين هفته به منظور بازنگري بنيادين در ماده يك و 
ساير بخش هاي اساسنامه، جلسات مشترك خود را آغاز كند، مسيري 
كه مي تواند ساختار فوتبال ايران را از منظر قانوني به سمت شفافيت و 
هماهنگي با الزامات ملي و بين المللي سوق دهد. براساس صحبت هاي 
حميد صيفوري، دبير اجرايي فراكس��يون ورزش مجلس قرار است به 
واسطه دستور صريح هيئت رئيسه فراكسيون ورزش و مطابق با رويكرد 
قانوني و تخصص مح��ور مجلس، هفته جاري كارگروهي متش��كل از 
اعضاي هيئت رئيسه، كميته حقوقي فراكس��يون ورزش، نمايندگان 
حقوقي فدراسيون فوتبال، سازمان بازرس��ي كل كشور، قوه قضائيه، 
معاونت حقوقي و نظارت مجلس و مرك��ز  پژوهش هاي مجلس براي 
بازنگري در مفاد اساسنامه فدراس��يون فوتبال با نگاهي همه جانبه و 
مبني بر منافع ملي كشور تشكيل ش��ود: »اصلاح ماده يك اساسنامه 
به عنوان مبناي شناس��ايي و جاي��گاه حقوقي فدراس��يون فوتبال در 
اولويت كار اين كارگروه قرار دارد. هدف ما انطباق كامل اساس��نامه با 
قوانين بالادستي كشور بدون ايجاد تعارض با استانداردهاي بين المللي 
و الزامات فيفاس��ت. در صورت تصويب نهايي پيشنهادات در جلسات 
كارشناس��ي، متن اصلاح  شده اساس��نامه براي طي مراحل قانوني به 
صحن علني مجلس ارائه خواهد شد. اين اقدام مي تواند گامي مهم در 
جهت شفاف سازي، پاسخگويي و استقلال عملكرد نهادهاي فوتبالي 

در چارچوب قانون باشد.«
ماده يك اساس��نامه فدراس��يون فوتبال در خصوص نام، مقر و شكل 
حقوقي اين ارگان است كه براساس آن، فدراسيون فوتبال جمهوري 
اسلامي ايران مؤسس��ه اي مس��تقل، غيرانتفاعي، غيردولتي و داراي 
شخصيت حقوقي اس��ت كه مطابق مقررات جمهوري اسلامي ايران و 
براي مدت نامحدود تشكيل شده است. فدراسيوني كه مقر آن تهران 
و عضو فيفا و  ای اف سی است كه پرچم، سمبل، نام اختصاري و لوگوي 
آن برابر تش��ريفات قانوني جاري در جمهوري اس��لامي ايران به ثبت 

رسيده است. 

لطفاً نگران پرونده بيرانوند باشيد
نوع برخورد ها در ماجراي انتقال بيرانوند به تراكتور نگران كننده است. 
هرچند كه در فوتبال باش��گاهي ايران قانون مداري امري نمايش��ي و 
بي فايده محسوب مي شود و آنها كه از قانون تبعيت مي كنند، سرشان 
كلاه مي رود، اما به هر حال بايد در مورد نتيجه پرونده بيرانوند به عنوان 
يكي از جنجالي ترين پرونده هاي تاريخ فوتبال ايران نگران بود. نگران 
تكرار آن توس��ط ديگران، ديگراني كه مثل بيرانوند براي خودش��ان 

پشتيبان هايي دارند كه بتوانند به موقع نجاتشان دهند. 
در اين پرونده بالاخره يك طرف مقصر اس��ت، اما از هم��ان ابتدا نوع 
برخورد فدراس��يون فوتبال و نهادهاي انضباطي و اخلاقي درگير اين 
پرونده به گونه اي بود كه طرف متخلف با خيال راحت به كارش ادامه داد 
و بدون ترس از محكوميت و مجازات تا امروز پيش آمده است. واقعيت 
اين است كه اگر امروز مش��اهده مي شود دو طرف اين دعوا بدون هيچ 
ترس��ي يكديگر و كل فوتبال را تهديد مي كنند، مقصر آن تنها و تنها 
مسئولان فوتبال هستند كه به موقع و محكم پاسخ مناسبی ندادند و 

اجازه دادند طرف متخلف به راحتي كارش را پيش ببرد. 
اين ماجرا زمان��ي بدتر از قبل ش��د كه پ��اي مصالحه به مي��ان آمد، 
مصالحه اي كه در عين ناباوري با تشويق و ترغيب فدراسيون هم همراه 
شد. فدراسيون از مصالحه طرفداري كرد بدون اينكه توجه داشته باشد 
كه حق بقيه تيم هاي حاضر در ليگ برتر كه به نوعي در اين دعوا ضرر 
كرده اند چه مي ش��ود. همين اهمال كاري فدراس��يون باعث شد حالا 
طرفين دعوا به جاي مصالح��ه صراحتاً حرف از ردو ب��دل كردن پول 
براي كسب رضايت طرف مقابل به ميان آورند. اتفاقي كه اگر رخ دهد، 
آن وقت بايد براي هميشه فاتحه قانون مداري، حتي همين قانون مداري 

نصفه و نيمه را هم خواند. 
مگر مي شود بازيكن يا باشگاهي تخلف كند و اين تخلف را هم با وقاحت 
تمام يك فصل ادام��ه دهد و بعد براي راضي ك��ردن طرف مقابل پول 
بدهد! اين مصداق همان تخلفاتي است كه در فوتبال تنها با پرداخت 
جريمه حل و فصل مي ش��ود و در نهايت هم كار به جايي مي رسد كه 
متخلفان مي گويند »پولش را مي دهيم« و بدتر اينكه مي ش��ود منبع 

درآمدي براي فوتبال!
مرسوم ش��دن چنين رفتارهايي باعث مي ش��ود فوتبال باشگاهي را 
تخلف فرا بگيرد و در نهايت هم طرفين ادعا كنند كه چون به فكر آينده 
فوتبال و هواداران آن هستند و نمي خواهند فوتبال ايران ضربه بخورد 
با هم كنار مي آيند. شايد در اين ميان پولي هم رد و بدل شود. اين روزها 
حرف هايي از دهان طرفين دعواي پرون��ده بيرانوند بيرون مي آيد كه 
حتي فكر كردن به آنها در فوتبال جهان مجازات هاي س��نگيني دارد. 
اينكه يكي بيايد و در رس��انه از تاجر بودن خود بگويد و ادعا كند چون 
كس��ي نمي تواند در تجارت با او رقابت كند، پ��س بياييد حرف بزنيم، 
يعني او و امثال او از اين به بعد با نگاه تجاري ب��ه فوتبال هر كاری كه 
دلشان خواست انجام مي دهند و بعد با پررويي تمام طرف مقابل را پاي 

ميز مذاكره می كشانند و پولي هم می دهند؛ تمام!
حالا بايد از فدراسيون فوتبال و س��ازمان ليگ و نهادهاي انضباطي و 
اخلاقي فوتبال كشور پرس��يد كه آيا با اين روش برخورد با متخلفان 
مي توان به آينده امي��دوار بود؟ آي��ا مي توان با اي��ن روش برخورد و 
اين آزادي عملي كه به برخي اعطا ش��ده، جل��وي زياده خواهي آنها 

را گرفت؟
پرونده بيرانوند شايد تا به امروز يك ش��كايت ساده فوتبالي محسوب 
مي شد. شايد تا به امروز مربوط به فصل گذشته بود، اما اگر با متخلفان 
اين پرونده درست برخورد نشود، آن وقت ديگر نه فقط يك تخلف ساده 
فوتبالي محسوب مي شود و نه حاشيه اي كه فقط يك فصل فوتبال را 
درگير خود مي كند. پرونده اي كه بدون ترديد در فوتبال دنيا با قوانين 
سفت و سخت چنان با آن برخورد مي شد كه ديگر حتي كسي فكر تكرار 

آن را نكند، ولي افسوس كه فوتبال ايران چنين قوانيني ندارد.

پياتزا نمره قبولي گرفت
ليگ ملت هاي 2025 ش��رايط خاصي 
داش��ت، چراكه تعداد زيادي از تيم هاي 
ش��ركت كننده از بي��ن 18 كش��ور ب��ا 
تركيب ه��اي ج��وان در رقابت ها حاضر 
شدند و به  تدريج شاهد حضور بازيكنان 
اصلي ش��ان هم بوديم. تيم اي��ران هم با 
كادرفن��ي و تعدادي بازيك��ن جديد در 
اين مسابقات حضور داش��ت. تيم ايران 
با عملكردي روبه رشد توانست نمايش 
قدرتمندانه اي داش��ته باشد و در نهايت 
توانست رتبه هشتم را كس��ب كند. با اين حال، در كمال بدشانسي از 
صعود به مرحله نهايي بازماند، اما عملكرد بازيكنان و همچنين عملكرد 
روبرتو پياتزا، قابل قبول و خوب بود. تي��م ايران برابر قدرت هاي بزرگ 
دنيا مانند لهستان، امريكا، فرانس��ه و برزيل بازي هاي رودررو، پاياپاي 
و قدرتمندانه اي ارائه داد. برابر تيم هايي مانند صربس��تان و بلغارستان 
نيز با نتايجي خوب به پيروزي رسيديم كه بسيار ارزشمند بود. برخي 
مي گويند ايران مقابل كشورهايي پيروز ش��د كه يا صعود نكردند يا در 
ميانه هاي جدول قرار داشتند، اما اگر عملكرد تيم را با دو سال پيش ليگ 
ملت ها مقايسه كنيم، مي بينيم همه اين كشورها در آن سال ها هم حضور 
داشتند و ما با آنها بارها مواجه شده بوديم. پس شرايط برابر بوده است. 
رتبه هشتمي ايران نبايد اغراق آميز تلقي شود، اما در عين حال نتيجه 
خوبي بوده است. اگر تيم ما س��يزدهم يا پايين تر قرار مي گرفت، حتي 
با شش پيروزي نمي توانستيم بگوييم نتيجه خوبي گرفته ايم، اما وقتي 
تيم در رتبه هشتم قرار گرفته و آخرين بازي بين صربستان و اسلووني 
تعيين كننده صعود بوده، نشان مي دهد تيم عملكرد خوبي داشته است. 
هرچند نتيجه عالي نبوده، ولي نس��بت به نتايج دو دوره گذشته ليگ 
ملت ها واقعاً خوب بوده و همه اين را ديده اند. پياتزا در اين مسابقات نمره 
قبولي گرفته است، اما محك جدي او در مسابقات قهرماني جهان خواهد 
بود. او اكنون ش��ناخت خوبي از تيم و بازيكنان پيدا كرده و مي تواند با 

برنامه ريزي بهتر نقاط ضعف تيم را اصلاح كند.

س�كان س�پردن

دنيا حيدري
      گزارش

هدايتپرسپوليس
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اگرچه دروي��ش در جذب نفراتي چ��ون عارف 
آقاس��ي و مهدي زارع ن��اكام بود، ام��ا با جذب 
امين كاظميان، پيام نيازمند، تيوي بيفوما، رضا 
شكاري، ماركو كيچ، محمد عمري، محمدحسين 
صادقي و مجتب��ي صادقي تا ح��دي انتظارات 
س��رمربي تيم را برآورده ك��رد. ابرقويي، مدافع 
فصل گذشته خيبر خرم آباد نيز هفتمين گزينه 
ليگ برتري بود كه به جمع سرخپوشان پايتخت 
اضافه ش��د تا اين تيم ديگر هيچ حق انتخابي از 
ليگ  برتر نداشته باشد. البته اين باشگاه بعد از 29 
مرداد ماه مي تواند اقدام به جذب سه بازيكن آزاد 
كند و از طرف ديگر هنوز فرصت جذب بازيكن 
خارجي را هم دارد. در همين راستا چند روز قبل 
وحيد هاشميان ليستي از بازيكنان مدنظر خود 
در پس��ت هاي دفاع و حمله را تحويل مديريت 
باش��گاه داده و اصرار دارد ك��ه نفرات مدنظرش 
هرچه سريع تر جذب ش��وند تا او بتواند آنها را با 
ساير نفرات تيم برای حضور در بازي هاي حساس 

هفته هاي نخست آماده كند. 
در راستاي نياز پرس��پوليس و تأكيد هاشميان 
به جذب مدافع، س��رژ اوريه كه س��ابقه بازي در 
تيم هايي چون تاتنهام انگليس، ويارئال اس��پانيا 
و پاري سن ژرمن فرانس��ه را دارد سر از تمرينات 
اين تي��م در تركي��ه درآورده اس��ت. مدافع 32 
س��اله اي كه كارنامه دو فصل گذشته او شبيه به 
بازيكنان بازنشسته آماده خداحافظي است، آن 
هم بدون هيچ بازي انجام شده اي! طبق گزارش 
ترانسفرماركت، آمار اوريه در يك و نيم فصل اخير 
تنها با 71 دقيقه بازي بسيار نگران كننده است. او 
همچنين فصل گذش��ته هيچ مشتري نداشته و 
آخرين حضورش در مستطيل سبز به سال 24-

2023 كه در گالاتاسراي تركيه بوده، برمي گردد 
كه در آن فصل نيز تنها در  چهار بازي براي تيمش 

به ميدان رفته، البته به عنوان بازيكن ذخيره! 
او همچني��ن بع��د از جدايي از تاتنهام )س��ال 
2021( در طول چهار سال تقريباً بدون مشتري 
بوده و س��رانجام بع��د از مدت��ی طولاني راهي 
گالاتاس��راي ش��د. در واقع اين مدافع ساحل 
عاجي در طول 500 روز گذشته حتي يك مرتبه 
هم به طور كامل)90 دقيق��ه( براي تيمي بازي 
نكرده و اين مسئله نگراني هاي زيادي را ايجاد 
كرده است. البته وحيد هاشميان به دليل دوري 
طولاني مدت اين بازيك��ن به خاطر مصدوميت 

تأكيد كرده اوريه بايد تست هاي فني و پزشكي را 
با موفقيت پشت سر بگذارد تا مجوز حضورش در 
جمع سرخپوشان را بگيرد، اما مسئله اينجاست 
كه اصلًا چرا بايد چنين بازيكني در تست هاي 
پرسپوليس شركت كند، وقتي يك فصل تمام از 

ميادين دور بوده است؟!
هاش��ميان از زمان حضورش در پرسپوليس به 
خوبي از عه��ده جمع كردن تيم��ي كه كارتال 
در حس��اس ترين زمان ممك��ن رهايش كرده 
بود، برآمده، ام��ا بايد ديد مي توان��د از چالش 
مدافع س��احل عاجي نيز با موفقيت عبور كند، 
مدافعي كه حض��ورش در جمع سرخپوش��ان 
هم يك س��هميه را پر مي كند و ه��م مي تواند 
حواشي بسياري را براي اين تيم به دنبال داشته 
باشد، خصوصاً كه پرس��پوليس با وجود حضور 
مهره هايي چون محمدحسين كنعاني زادگان، 
مرتضي پورعلي گنجي، يعقوب براجعه و ميلاد 
محمدي نياز مبرمي به ج��ذب بازيكن در خط 
دفاع، به خص��وص دفاع مياني و راس��ت دارد و 

كوچك ترين اشتباهي در اين زمينه مي تواند كار 
را براي هاشميان در فصل پيش رو دشوار كند. 

برخلاف تص��ور و با وج��ود تأكي��د فراواني كه 
هاش��ميان روي تجهي��ز خط دفاع��ي تيمش 
دارد، بازي ه��اي اخير سرخپوش��ان در اردوي 
آماده س��ازي تركيه نش��ان داده نظر سرمربي 
جوان پرسپوليس بيشتر روي فوتبال هجومي 
اس��ت تا دفاعي. هاش��ميان از روزي كه سكان 
هدايت سرخپوشان را به دس��ت گرفته است، 
س��عي در مخفي نگه داش��تن چارچوب كاري 
خود داش��ته، اما بازي هاي دوستانه اخير نشان 
از علاقه او به فوتبال تهاجمي دارد. دقيقاً همان 
نوع فوتبالي كه ه��واداران پرس��پوليس از آن 
انتظار دارند. به دليل همين علاقه هم هس��ت 
كه پرس��پوليس اگرچه در مصاف ب��ا ترابزون 
اسپور با آرايش 1-3-2-4 راهي ميدان شد، اما 
در فاز هجومي سرخپوش��ان آرايش 3-3-4 به 
خود گرفتند. با توجه به اين نوع نگاه، سرلك و 
خدابنده لو در ميانه زمين در پست هاي هافبك 

دفاعي و هافبك مياني زوج يكديگر بودند و رضا 
شكاري و ياسين سلماني هم نه در قامت وينگر 
 كه به عنوان هافبك هجومي روانه ميدان شدند، 
درست در همان پست تخصصي خود. هاشميان 
براي خط حمله تيمش روي مثلث تيوي بيفوما، 
محمدامين كاظميان و علي  عليپور حساب باز 
كرده كه اتفاقاً برابر آلانيا اسپور هم عليپور و هم 
بيوفا موفق به گلزني شدند تا گامي در راستاي 
كس��ب اعتماد س��رمربي تيم بردارند. هرچند 
دست هاشميان در فاز هجومي كاملًا باز است 
و مي تواند با اس��تفاده از نفراتي چون عاليشاه و 
اميري در كنار جواناني چون فخريان، صادقي و 
عمري شكل و شمايل پرسپوليس را دستخوش 
تغيير كند. در فاز دفاعي اما تفكرات هاشميان 
مثل سرمربيان قبلي تيم است و او نيز به تركيب 
دفاعي چهار نفره اعتقاد دارد، به همين دليل هم 
هست كه به مديران باشگاه براي جذب دو مدافع 
مياني و يك دفاع راس��ت براي تقويت ساختار 

دفاعي سرخپوشان تأكيد كرده است. 

 آزمون دشوار هاشميان
 در پرسپوليس

گزينه پيشنهادي نگران كننده 

بحراندرآزاديدامنفدراسيونهاراگرفت

آب و برق قطع، تمرينات تعطيل!
گلخدادادعاملصعودبانوانفوتبالشد

جعفري: براي شادي دل مردم جنگيديم
قطعي آب و برق به مشكلات اساس��ي ورزش ايران اضافه شده است. 

شيوا نوروزي
      حاشيه

درحالي كه كش��ورمان از بحران بي آبي و كمبود ب��رق رنج مي برد و 
زندگي مردم و كسب وكارها را مختل كرده، حوزه ورزش نيز به نوبه 
خود از اين بحران متضرر شده است. با توجه به پايين آمدن سطح آب سدها و افت فشار آب منازل 
مسكوني در شهر تهران، استخرهاي پايتخت تعطيل شده و حتي آخر هفته گذشته چهار مجموعه 
بزرگ ورزش تهران )آزادي، شيرودي، كشوري و كبكانيان( به صورت كامل تعطيل شدند. حال موج 
بحران بي آبي و بي برقي فدراسيون هاي ورزشي را نيز تحت تأثير قرار داده و برخي از فدراسيون هاي 
مستقر در آزادي با اين مشكل مواجه شده اند. از ورزش��گاه آزادي خبر رسيده كه فدراسيون هاي 
دوچرخه سواري، كشتي، قايقراني و كونگ فو هم با قطعي برق دست وپنجه نرم مي كنند و هم قطعي 
آب. گفته می شود فدراسيون دوچرخه سواري از روز چهارشنبه با اين مشكل مواجه شده است. اين 
در حالي است كه بسياري از ملي پوشان اين فدراس��يون ها در آزادي تمرين مي كنند و قاعدتاً اين 
بحران تمرينات را به تعطيلي مي كش��اند. تيم هاي  ملي كش��تي آزاد و فرنگي، هر دو براي اعزام به 
مسابقات جهاني اردو  زده اند و كشتي گيران اعزامي در آزادي مستقر هستند. اما بحران ايجاد شده 
تمرينات كشتي را به تعطيلي كشانده است. محمدعلي ثابت قدم اولين كسي بود كه به بحران ايجاد 

شده واكنش نشان داد. 
مديرعامل شركت توسعه و نگهداري اماكن ورزشي در گفت وگو با ايسنا تأكيد كرد نصب ژنراتور اين 
مشكل را حل مي كند:  »در اين زمينه تمام دس��ت اندركاران آزادي پاي كار هستند تا زودتر مشكل 
ايجاد شده در خصوص قطعي آب و برق برطرف شود. البته مش��كل برخي از فدراسيون ها برطرف 
شده و در مورد برخي ديگر در حال رفع مشكل قطعي آب و برق آنها هستيم. با نصب ديزل ژنراتور در 
آزادي براي رفع مشكل كم آبي و راه اندازي اين سيستم مشكل برطرف و فشار آب آزادي مطلوب تر 
خواهد شد. يكي از پست هاي اصلي برق آزادي دچار مشكل شده بود كه همكاران در آزادي به دنبال 
رفع اين مشكل نيز هستند.« مشكل بزرگ بي برقي و بي آبي مدت هاست كه دامن كشور را گرفته و 
خاموشي هاي برنامه ريزي شده از اوايل س��ال جاري آغاز شده است. حال اين سؤال مطرح است كه 
شركت توسعه و نگهداري اماكن ورزشي چطور تازه به فكر نصب ژنراتور افتاده است! به غير از مسئولان 
و مديران ورزش حتي مردم هم مي دانند ورزشكاران حرفه اي و ملي پوش در آزادي تمرين مي كنند. 
طبعاً در نظر گرفتن همه تمهيدات براي آسايش و آرامش ورزشكاران و برگزاري تمرينات، خواسته 
بحقي است كه ورزشكاران از مسئولان دارند. ولي اين بار نيز مسئولان منتظر بروز مشكل و بحران 

ماندند و بعد از رسانه اي شدن ماجرا در جهت رفع مشكل وارد عمل شدند.

صعود تيم ملي فوتبال بانوان به جام ملت هاي آسيا از جمله اتفاقات 
قابل توجه و نتايج در خور ورزش بانوان ايران طي هفته هاي گذشته       بانوان

بود. صعودي كه كام همه را شيرين كرد و با توجه به محدوديت هايي كه بانوان فوتباليست ايران 
نس��بت به س��اير رقباي خود دارند قابل توجه بود. حالا و با گذش��ت يك هفت��ه از اين صعود، 

حرف هاي سرمربي تيم ملي فوتبال بانوان شنيدني است. 
مرضيه جعفري مي گويد: »در بين هشت گروه مسابقات، سخت ترين گروه را داشتيم. نبايد به 
اين بسنده كرد كه چهار سال پيش هم لبنان و اردن را برده بوديم. در اين مدت، آنها برنامه ريزي 
كرده بودند، برخي بازيكنانشان در اروپا بازي مي كنند، حتي اردن برنامه ريزي قوي و هدفمندي 
داشت. ما اگر بخواهيم بدون برنامه كار كنيم، قطعاً در سال هاي آينده نمي توانيم چنين نتايجي 
داشته باشيم. واقعيت اين است كه ما عقب مانديم و بايد از يك جايي شروع كنيم. بازي سنگاپور 
از بقيه آسان تر بود و از بوتان و لبنان شناخت داشتيم. درباره لبنان به بازيكنان هشدار داده بودم 
كه تيم گردن كلفتي است. اگر هم قبل از بازي با ما باخته بود، علتش بازي ندادن به نفرات اصلي 
خود بود. با توجه به اينكه بازي دوستانه نداشتيم، در تمرينات وقفه افتاد و چند بازيكن مصدوم 

هم داشتيم، پيش خودم گفتم بايد بهترين نتايج ممكن را كسب كنيم.«
 جعفري با اش��اره به واكنش هاي مختلف مردم به صعود تيم ملي بان��وان ادامه داد: »من فكر 
مي كنم اين موفقيت براي م��ردم خيلي مهم بود. پيام ه��ای  زيادي از م��ردم گرفته بودم كه 
درخواست داشتند هر طور شده صعود تيم را محقق كنيم. واقعاً اين صعود حس و حال وصف 
ناشدني داشت. علاوه بر بحث فوتبالي مسابقات، خوش��حالي مردم خيلي برايم ارزش داشت و 
ياد بازي ايران - استراليا افتادم. در جلس��ه قبل از بازي، فيلم گل خداداد عزيزي را گذاشتم و 
آن بازي را به بچه ها نشان دادم و به آنها گفتم ش��ما هم در چنين شرايطي هستيد و بايد براي 

مردم بجنگيد.«
س��رمربي تيم ملي فوتبال بانوان در پايان گفت: »بعد از بازي با لبن��ان، آقاي تاج با من تماس 
گرفت و گفت تو دو بازي را بردي و مردم خوش��حالند، پس اس��ترس را از روي دوش خودت و 
بازيكنان بردار. برويد با اردن بازي كنيد، اگر برديد كه چ��ه بهتر، اگرنه يك برنامه ريزي جديد 
انجام مي دهيم. اين حرف ها خيلي به من كمك كرد. حضور خانم شجاعي و ديگر عزيزان در كنار 
تيم هم به لحاظ رواني كمك زيادی به ما كرد. از كادر فني هم تشكر ويژه مي كنم. دست تك تك 
بچه ها را مي بوسم كه مردم را خوشحال كردند. از همه پدر و مادرهاي بازيكنان ممنونم كه اجازه 

دادند فرزندانشان در خوشحالي مردم سهيم باشند.«

فرهاد نفرزاده
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